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Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) 
Farishta Sulaiman (M) 
Magnus Olsson (SD) 
Emma-Lina Johansson (V) 
Andréas Schönström (S) 
John Roslund (M) 
Frida Trollmyr (S) 
Rickard Åhman Persson (SD) 
Anders Rubin (S) 
Roko Kursar (L) 
Josefin Anselmsson (M) 
Carina Nilsson (S) (Ordförande) 
Emelie  Nyman  (C) 
Lars-Johan Hallgren (SD) 
Sedat Arif (S) 
Anja Nordberg Sonesson (M) (Andre vice ordförande) 
Showan Shattak (V) 
Tony Rahm (M) 
Anders Pripp (SD) 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S) 
Boel Pettersson (V) 
Stefana Hoti (MP) 
Amani Loubani (S) 
Helena Nanne (M) 
Michael Hård af Segerstad (SD) 
Linda Eklund (L) 
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Sadiye Altundal (V) 
Håkan Fäldt (M) 
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John Eklöf (M) 
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Anders Skans (V) 
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Malin Ahlström (M) 
Håkan Ask (SD) 
Arwin Sohrabi Nejad (S) 
Sara Wettergren (L) 
Christina Wessling (S) 
Linda Obiedzinski (M) 
Anfal Saad Mahdi (V) 
Lisbeth Persson Ekström (SD) 
Jan Olsson (S) 
Helena Grahn (M) 
Susanne Jönsson (S) 
Anders Andersson (V) 
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Dündar Güngör (S) 
Anders Olin (SD) 
Janne Grönholm (MP) 
Albin Schyllert (M) 
Hanna Sandberg (S)  ersätter Sofia Hedén (S) 
Bo Stefan Claesson (SD)  ersätter Jacqueline Maly (SD) 
Nichlas Holmgren Gellersten (SD)  ersätter Jörgen Grubb (SD) 
Nina Jakku (V)  ersätter Carin Gustafsson (V) 
Isabel Enström (MP)  ersätter Mohamed Yassin (MP) 
Malte Roos (MP)  ersätter Surra Al Sakban (MP) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Nadjam-Ud-Din Malik (S) 
Nils Anders Nilsson (S) 
Marie Tanndal (S) 
Peter Johansson (S) 
Amanda Johannesson (S) 
Shaip Morina (S) 
Birgit Hansson (S) 
Sven-Erik Rasmusson (S) 
Nicola Rabi (M) 
Bo Mats Brogren (M) 
Darko Simic (M) 
Amanda  Traneborn (M) 
Niclas Röhr (M) 
Johanna Andersson (M) 
Eva Hallén (SD) 
Patrick Angelin (SD) 
Maria Dexborg (V) 
Lisa Stolpe (V) 
Marek Lakatos (V) 
Tobias Petersson (V) 
Kay Lennart Wictorin (C) 
Martin Molin (C) 
 
Övriga närvarande 
Louise Lagerlund (stadsjurist) 
Martin Ljungberg (nämndsekreterare) 
Pernilla Mesch (nämndsekreterare) 
Magdalena Bondeson (sektionschef) 
Jonas Rosenkvist (avdelningschef) 
Aida Memisovska (nämndsekreterare) 
Tena Kotvas (politisk sekreterare (L)) 
Adrian Kasperczyk (politisk sekreterare (L)) 
Matilda Klefström (politisk sekreterare (L)) 
Erik Carenholm (politisk sekreterare (S)) 
Amanda Lindblad (politisk sekreterare (MP)) 
Charlotte Frank (politisk sekreterare (L)) 
Jaqueline Lenander (facklig-politisk ombudsman (S)) 
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§ 36 

STK-2022-895 

Motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med 
ultrarent vatten 
 
 

Sammanfattning 
Helena Grahn (M) har inkommit med motion om hållbar lokalvård med ultrarent vatten. 
Syftet med motionen är att minska kemikalieanvändningen både för att förbättra 
människors hälsa och för miljön. Motionären yrkar att kommunfullmäktige ger 
servicenämnden i uppdrag att tillsammans med berörda nämnder utreda möjligheterna att 
städa kemikaliefritt med ultrarent vatten, både när städningen sker i egen regi och när den 
upphandlas. 
  
Servicenämnden har beretts möjlighet att yttra sig och framhåller i sitt svar att ultrarent 
vatten används som ett komplement redan idag. Nämnden redovisar att andra metoder 
fortsatt ses som effektivare i huvuddelen av den städning som servicenämndens städservice 
utför. Servicenämnden framhåller vidare att den kontinuerligt arbetar med en minskad 
kemikalieanvändning och att de kan se en minskning i inköpen av kemikalier för perioden 
januari-september 2022 på 24 % i jämförelse med samma period 2019. 
  
Förslaget är att anse motionen som besvarad med vad som redovisas i ärendet. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med 
ultrarent vatten besvarad med hänvisning till vad som redovisats i ärendet. 

Beslutsgång 
Frida Trollmyr (S) och Isabel Enström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om 
att motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 
  
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Helena Grahn (M). 
  
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
om att motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 
  
  

Beslutet skickas till  
Motionären 
Servicenämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 52 
• Förslag till beslut KSAU 230123 § 38 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230123 Motion av Helena Grahn (M) om hållbar 

lokalvård med ultrarent vatten 
• Motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med ultrarent vatten 
• Servicenämnden beslut 221122 § 107 med muntlig Reservation (M) 
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• Remissvar från servicenämnden 
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Datum   Tjänsteskrivelse 
2023-01-18 
Vår referens 
Marcus Ljungqvist 
Utvecklingssekreterare 
marcus.ljungqvist@malmo.se 
 
 

Motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med ultrarent vatten  
STK-2022-895 

Sammanfattning 
Helena Grahn (M) har inkommit med motion om hållbar lokalvård med ultrarent vatten. Syftet 
med motionen är att minska kemikalieanvändningen både för att förbättra människors hälsa och 
för miljön. Motionären yrkar att kommunfullmäktige ger servicenämnden i uppdrag att tillsam-
mans med berörda nämnder utreda möjligheterna att städa kemikaliefritt med ultrarent vatten, 
både när städningen sker i egen regi och när den upphandlas. 
 
Servicenämnden har beretts möjlighet att yttra sig och framhåller i sitt svar att ultrarent vatten 
används som ett komplement redan idag. Nämnden redovisar att andra metoder fortsatt ses 
som effektivare i huvuddelen av den städning som servicenämndens städservice utför. Service-
nämnden framhåller vidare att den kontinuerligt arbetar med en minskad kemikalieanvändning 
och att de kan se en minskning i inköpen av kemikalier för perioden januari-september 2022 på 
24 % i jämförelse med samma period 2019. 
 
Förslaget är att anse motionen som besvarad med vad som redovisas i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

1. Kommunfullmäktige anser motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med ult-
rarent vatten besvarad med hänvisning till vad som redovisats i ärendet. 
 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230123 Motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med 

ultrarent vatten 
• Motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med ultrarent vatten 
• Remissvar från servicenämnden 
• Servicenämnden beslut 221122 § 107 med muntlig Reservation (M) 
 
Beslutsplanering 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-01-23 
Kommunstyrelsen 2023-02-08 
Kommunfullmäktige 2023-03-02 
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Beslutet skickas till 
Motionären 
Servicenämnden 
 
Ärendet 
Helena Grahn (M) har inkommit med motion om hållbar lokalvård med ultrarent vatten. Malmö 
stad använde i dagsläget tusentals kemiska ämnen. En del kemiska ämnen bryts inte ner, utan tas 
upp i människors kroppar och kan ge upphov till allergier, sjukdomar, påverka arvsmassan och 
störa fortplantningsförmågan. Motionären framhåller att Handlingsplan för Malmö stads strate-
giska kemikaliearbete 2020-2030 har som syfte att minska Malmöbornas exponering för farliga 
kemiska ämnen. Motionären menar att med ultrarent avjoniserat vatten fritt från kalk och kemi-
kalier kan man städa och tvätta hållbart, kostnadseffektivt och miljövänligt. Därigenom reduce-
ras driftskostnader, förbättrar hälsan för medborgare och personal samt skyddar miljön. Motion-
ären menar att tekniken är väl beprövad och används redan i 21 kommuner. 
 
Motionären yrkar att kommunfullmäktige ger servicenämnden i uppdrag att tillsammans med 
berörda nämnder utreda möjligheten att städa kemikaliefritt med ultrarent vatten, både när städ-
ning sker i egen regi och när den upphandlas. 
 
Under beredningen har ärendet remitterats till servicenämnden. En sammanfattning av nämn-
dens svar ges nedan. Yttrandet i sin helhet bifogas ärendet.  
 
Servicenämndens yttrande 
Servicenämnden framhåller att städservice arbetar kontinuerligt med att minska förbrukningen 
av kemikalier. Under januari-september har inköpen av kemikalier minskat med 24% i jämförelse 
med samma period 2019. 
 
Nämnden lyfter att ultrarent vatten enbart används som komplement eftersom det inte lyfter 
spänningar i smutsen, så som fett och kalk. Städservice använder idag i 75% av all städning van-
ligt vatten och mikrodukar som nämnden menar är mindre skadligt än avjoniserat ultrarent vat-
ten som i många fall kan skada ytor vid upprepad användning. Servicenämnden menar vidare att 
vatten och mikrodukar är en mycket effektiv metod som också eliminerar bakterier. 
 
Servicenämnden föreslår kommunfullmäktige att anse motionen som besvarad. 
 
(M) anmäler muntlig reservation. 
 
Stadskontorets bedömning och förslag 
Stadskontoret ser ingen anledning till att göra någon annan bedömning än vad servicenämnden 
gjort. I detta fall bör den bedömning som sakkunskapen inom städservice gör vara det som väg-
leder vilka städmetoder som används. Det tycks också vara så att ultrarent vatten idag används 
som komplement där städservice anser att det är en bra metod.  
 
Förslaget är att motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som redovisats i ärendet. 
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Ansvariga  
Per-Erik Ebbeståhl  Avdelningschef 
Magdalena Bondeson  Sektionschef 
Andreas Norbrant  Stadsdirektör 
 



     Motion          
 

 
 
 

 
 

 
 

 
Hållbar lokalvård med ultrarent vatten 
 
 
Malmö stad använder i dagsläget tusentals kemiska ämnen. En del 
kemiska ämnen bryts inte ner, utan tas upp i människors kroppar och 
kan ge upphov till allergier, sjukdomar, påverka arvsmassan och störa 
fortplantningsförmågan. 
 
Handlingsplan för Malmö stads strategiska kemikaliearbete 2020 – 
2030 har som syfte att minska Malmöbornas exponering för farliga 
kemiska ämnen. 
 
Med ultrarent avjoniserat vatten fritt från kalk och kemikalier kan man 
städa och tvätta hållbart, kostnadseffektivt och miljövänligt. 
 
Genom att städa och tvätta kemikaliefritt reducerar man 
driftskostnaderna, förbättrar hälsan för medborgare och personal samt 
skyddar miljön. 
 
Tekniken är väl beprövad och används redan i 21 kommuner, på 
kontor, i förskolor, på vårdhem, i shoppingcenter, i restauranger och av 
industrier med goda resultat.  
 
Med anledning av ovanstående hemställer jag:  
 
Att Kommunfullmäktige ger Servicenämnden i uppdrag att 
tillsammans med berörda nämnder utreda möjligheten att städa 
kemikaliefritt med ultrarent vatten, både när städning sker i egen 
regi och när den upphandlas. 
 
Malmö den 16 juni 2022  
 
Helena Grahn (M)  
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